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P R O T O K Ó Ł   Nr XIX/08  
 
z dziewiętnastej  zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu                       
17 grudnia  2008 w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem 
radnego Grzegorza Wawrzonkowskiego - Przewodniczącego Rady Gminy.  
======================================================= 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 05 - zakończono o godz. 1130. 

 
Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 15 
 

Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 
 
1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pan Wiesław Ochtabiński  - Sekretarz Gminy  
3. Pani Marianna Michalska  - Skarbnik Gminy 
4. Pan Bogusław Sokalski - Radca Prawny. 
5. Kierownicy referatów i pracownicy Urzędu Gminy  
6. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . .   - 35 
7. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . .  -   9 
  
 

P R Z E B I E G     O B R A D :  
                                        

Ad.pkt.1. 
 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski otwierając 

obrady przywitał wszystkich przybyłych radnych, zaproszonych gości, 
pracowników Urzędu Gminy oraz  sołtysów.          
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił 
radnych o zgłaszanie wniosków i uwag do przedstawionego porządku obrad.  

Radna Jadwiga Witkowska w imieniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
wystąpiła z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad punktu w brzmieniu: 
„ustalenie wynagrodzenia za pracę dla Wójta Gminy”. Jednocześnie 
zaproponowała by był to punkt 8 porządku, a dotychczasowe punkty 
przesunęłyby się o jeden punkt. Szczegółowych informacji udzielę przy 
informacji o pracy komisji w okresie międzysesyjnym, dodała radna 
Witkowska..  

Radny Andrzej Chełchowski podkreślił, Ŝe u nas są 4 stałe komisje, a 
sprawozdania przedstawia tylko trzy komisje. Dobrze byłoby by Komisja 
Rewizyjna równieŜ informowała Radę o swoich działaniach.  
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Panie Wójcie – kontynuował radny Andrzej Chełchowski, ja nie jestem 
przeciwko panu ale uwaŜam, ze podwyŜka wynagrodzenia winna być w tym 
momencie jak będzie sprawozdanie z wykonanie budŜetu, a nie teraz . Zgłaszam 
więc wniosek o przełoŜenie tego punktu na następną sesje.  

Przewodniczący Rady przegłosował wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad punktu dotyczącego ustalenia wynagrodzenia za pracę dla Wójta 
Gminy.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania (przy obecności 15 radnych) 
sześciu radnych opowiedziało się  „za” wprowadzeniem  a dziewięć głosów było 
wstrzymujących się. Wobec powyŜszego – stwierdził radny Wawrzonkowski, 
wniosek nie został przyjęty.    
Przyjęto porządek dzienny obrad w zaproponowanym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja Przewodniczących komisji rady o działalności komisji w 

okresie międzysesyjnym.  
6. INTERPELACJE  RADNYCH. 
7. Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2008 rok. 

        a) podjęcie uchwały w sprawie zasad wynagrodzenia nauczycieli, 
ustalenia regulaminu określającego  wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 
funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników 
wynagrodzenia, a takŜe wysokości, szczegółowych zasad przyznawania 
i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 

8. Uchwalenie „ Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów Alkoholowych i narkomanii ” na  2009 rok.   
a) podjęcie uchwały w sprawie Gminnego programu profilaktyki i  

rozwiązywania problemów  alkoholowych i narkomanii ” na 2009 rok.   
9. Dokonanie  zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2008 rok. 

a) podjęcie uchwał w sprawie zmian w  budŜecie gminy Karniewo  na      
 2008 rok 

10. Uchwalenie planu pracy Rady Gminy oraz stałych Komisji Rady Gminy 
Karniewo  na  2009 rok. 
a) podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady oraz stałych Komisji 

Rady Gminy  Karniewo na  2009 rok. 
11.  Podjęcie uchwały  w sprawie nadania Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy    
       Społecznej w Karniewie.  
12. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
13. Wolne wnioski i zapytania. 
14. Zamknięcie obrad. 
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Ad.pkt.3. 
                

Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji jest 
do wglądu w biurze Rady jak równieŜ wyłoŜony przed rozpoczęciem obrad.  
Poprosił o zgłaszanie uwag i wniosków co do jego treści. 
Przewodniczący pytał, kto jest za odczytaniem protokołu. 

PoniewaŜ nikt z radnych nie zgłaszał Ŝadnych uwag, nikt nie wnioskował 
o odczytanie protokołu - radni jednogłośnie przyjęli protokół z XVIII zwyczajnej 
sesji, odbytej w dniu  19 listopada  2008 roku.  
 
Ad.pkt.4. 
           
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności 
Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.   

Do przedstawionej przez Wójta informacji o działalności w okresie 
międzysesyjnym – uczestnicy obrad Ŝadnych uwag nie wnosili.  
 (informacja stanowi załącznik nr 1 do protokółu) 
   
Ad.pkt.5.  
  

Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili ustne 
informacje o działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym.  

 
 Radna Barbara Kuczyńska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i  Spraw Socjalnych poinformowała, iŜ komisja odbyła posiedzenie                
w dniu 12 grudnia 2008 r, na którym omawiano i analizowano  materiały sesyjne 
w przedmiocie:  

a)  projekt regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2009 rok. 
  b)  projekt „ Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów     

 alkoholowych” na 2009 rok.    
c)  projekty uchwał w sprawach: 
 - Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karniewie 

 - zmian w  budŜecie gminy Karniewo  na  2008 rok, 
Opracowano takŜe plan pracy Komisji na 2009 rok.  
PowyŜsze materiały zaopiniowano pozytywnie.  

 
  Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, 
BudŜetu  i Finansów. Komisja w dniu 11 grudnia 2008, podobnie jak Komisja 
Zdrowia  analizowała  wszystkie materiały sesyjne. W projekcie  „ Gminnego 
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów  alkoholowych” na 2009 
rok jest rozpisane tylko 30 tyś zł., bo wiadomo Ŝe mogą być wprowadzane 
zmiany w ciągu roku.     

 Wszystkie materiały sesyjne oraz projekty uchwał zaopiniowano 
pozytywnie. Komisja opracowała i przyjęła plan pracy na 2009 rok.  
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Radny Andrzej Chełchowski   – Komisja Rolnictwa, Przemysłu i Usług, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej odbyła posiedzenie w 
dniu 11 grudnia br.,  na którym  szczegółowo analizowano – jak poprzednie 
Komisje, projekty wszystkich materiałów będących przedmiotem obrad 
dzisiejszej sesji. Regulamin wynagrodzenia – stawki pozostają be zmian. Radny 
Chełchowski przedstawił zestawienie grupowe dotyczące ilości etatów i 
wysokości wynagrodzenia nauczycieli. To zestawienie Ŝadnych dóbr osobistych 
nauczycieli nie porusza – wyjaśnił dyskutant.   

Wszystkie omawiane materiały  sesyjne zaopiniowano pozytywnie. 
Dobrze byłoby Ŝeby obydwa wnioski jakie zostały złoŜone zostały załatwione 
pozytywnie.  

 Radna Jadwiga Witkowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – w 
dniu 15 grudnia odbyło się posiedzenie Komisji, na którym dokonano oceny 
realizacji podatku rolnego i innych podatków w 2008 roku. 135.654,68 zł to 
kwota zaległości  w podatku rolnym. Na wszystkie zaległości wystawiono tytuły 
wykonawcze. Dokonaliśmy równieŜ analizy informacji o wykonaniu zadań 
inwestycyjnych w 2008 roku. Dyskutowaliśmy na temat podwyŜszenia 
wynagrodzenia dla Wójta, ale ten wniosek nie został przez radnych przyjęty.     

Dziękuję wszystkim przewodniczącym Komisji. Takie są fakty – 
stwierdził Przewodniczący Rady, a z faktami się nie dyskutuje. Wójtowi                     
i pracownikom naleŜy się podziękowanie i wsparcie, bo budŜet 2008 roku 
wykonany jest bardzo dobrze. Myślę, Ŝe to wsparcie jak nie dzisiaj to będzie 
innym razem.    
 
Ad.pkt.6. 
  
 Radny Andrzej Chełchowski – radny ze wsi Chełchy Klimki: 
-  Czy byłaby moŜliwość pozyskania z urzędu pracy pracowników  do sprzątania  
    rowów przydroŜnych, bo w naszym kierunku to jest tragedia.    
- Pozyskiwanie środków jest coraz trudniejsze, jak wynika z artykułu w 

tygodniku ostrołęckim. Podobno samorządy winny się łączyć w grupy by 
pozyskać środki. Jak Pan jako szef tutejszej gminy ustosunkował by się do  
tego.  

- Na poprzedniej sesji złoŜyłem interpelację dotycząca eternitu. Chciałbym 
wiedzieć, czy są jakieś działania podejmowane w tym zakresie na  przyszły   
rok.  

 
Ad.pkt.7. 
 
 Wszystkie Komisji i wszyscy radni zapoznali się z tym regulaminem ale 
Pan Wójt chce jeszcze udzielić wyjaśnień, bo jest mała poprawka – stwierdził 
radny Grzegorz Wawrzonkowski.   

Wójt Gminy udzielając wyjaśnień odnośnie projektu uchwały powiedział, 
Ŝe rzeczywiście wynagrodzenie nauczycieli składa się z kilku składników. 
Wiadomo, Ŝe składniki to są pieniądze. JeŜeli chcemy, by rzeczywiście były 
dobre wyniki w nauce trzeba płacić. Po analizie i burzliwej dyskusji z 
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Przewodniczącym Zarządu Powiatowego ZNP wnioskuje do Rady o zmianę 
jednego wyrazu na stronie 5 regulaminu w paragrafie 6 ust. 4 pkt 2 słowo 
„mianowanego” zastąpić słowem „nauczyciela dyplomowanego”. Dotyczy to 
lekcji wychowawczych – powiedział Pan Józef Stopa.  Uznałem to za zasadne, 
poniewaŜ rola wychowawcy na godzinach wychowawczych rzeczywiście jest 
coraz trudniejsza. Musi on spędzać coraz więcej czasu z młodzieŜą. To na rok 
uczyni dla wszystkich szkół i wszystkich nauczycieli kwotę 3.600 zł, a 
rzeczywiście docenilibyśmy rolę nauczyciela wychowawcy.   

 Następnie  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały        
w sprawie zasad wynagrodzenia nauczycieli, ustalenia regulaminu określającego  
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: 
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych 
składników wynagrodzenia, a takŜe wysokości, szczegółowych zasad 
przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 

   W wyniku głosowania rada jednogłośnie (15 głosami za)  przyjęła 
uchwałę Nr XIX/109/08 w sprawie zasad wynagrodzenia nauczycieli, ustalenia 
regulaminu określającego  wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 
niektórych innych składników wynagrodzenia, a takŜe wysokości, 
szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego 
stanowiącą  załącznik nr 2 do protokółu..   

    
Ad.pkt.8. 
 

Przewodniczący Rady poprosił o zabieranie głosów w dyskusji nad 

projektem uchwały w sprawie Gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów  alkoholowych i narkomanii ” na 2009 rok.   

PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu – Przewodniczący Rady 
Gminy odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. Radni jednogłośnie 
podjęli uchwałę Nr XIX/110/08 w uchwały w sprawie Gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów  alkoholowych i narkomanii ” na 2009 
rok – uchwała stanowi załącznik  nr 3 do protokółu.  
 
 Ad.pkt.9.    
 
 Dokonanie zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2008 rok. Czy chcecie 
państwo uzyskać dodatkowych wyjaśnień ? – to pytanie zadane przez radnego 
Grzegorza Wawrzonkowskiego.  
 PoniewaŜ nikt nie zabierał głosu – Przewodniczacy Rady odczytał kolejno 
projekty uchwał, a radni podjęli jednogłośnie: 

- uchwałę Nr XIX/111/08 w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na  2008 
rok, stanowiącą załącznik nr 4 do protokołu, 

- uchwałę Nr XIX/112/08 w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na  2008 
rok, stanowiącą załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad.pkt.10  
 

Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji. Radny Grzegorz 
Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały. Rada jednogłośnie podjęła uchwałę 
Nr XIX/113/08 w  sprawie planu pracy Rady oraz stałych Komisji Rady Gminy  
Karniewo na  2009 rok, stanowiącą załącznik nr 6 do protokołu.  
   

       
Ad.pkt.11.    
  
 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej został przeniesiony do starego 
budynku urzędu gminy  i tam funkcjonuje jako jednostka budŜetowa gminy – 
mówił Przewodniczący Rady. Wszystkie problemy mieszkańców będą załatwiali 
sami. Ale Ŝeby właściwie funkcjonować musi być podstawa prawna, muszą mieć 
swój statut.  

Odnośnie projektu uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Karniewie głosów w dyskusji nie zabierano.   

 Po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady treści uchwały,  radni 
jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XIX/114/08 w sprawie nadania Statutu 
Gminnego Ośrodka Pomocy  Społecznej w Karniewie,  w brzmieniu załącznika 
nr 7 do protokołu.    
 
Ad.pkt.12.    
  

Pan Józef Stopa – Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na zgłoszone 
interpelacje wyjaśnił między innymi:  
-   prace interwencyjne. Powiatowy Urząd Pracy ma niewielkie środki na ten cel. 

  Są tam p[przede wszystkim środnika fundusz społeczny tj. na szkolenia. 
konkretne roboty pieniędzy nie ma. Ja uczestniczę w pracach Rady 
Zatrudnienia. MoŜna było popatrzeć na osoby będące na podpisie w dniu 
dzisiejszym. Osób chętnych do prawy nie ma. My juŜ rok temu mówiliśmy do 
Pana Starosty by przeznaczył środki na zatrudnienie osób do spółki wodnej. 
Ludzie nie chcą pracować. Zatrudnianiem winien zajmować się urząd pracy a 
nie wójt. My nie mamy pieniędzy, a na dodatek musimy zatrudnić jeszcze na 
pół roku w ramach własnych pieniędzy.  

  JeŜeli będą jakieś programy w urzędzie pracy to my na pewno będziemy 
wnioskowali o pracowników.  To jest problem nie tylko nasz, ale  i innych 
gmin.  

  Czy Mazowsze jest innym krajem jak np. warmińsko-mazurskie – pytał 
radny Chełchowski. Będąc w Olsztynie widziałem, Ŝe tam rowy są wszystkie 
powycinane, pozbierane wszystkie papierki. Dlaczego tam moŜe być czysto a 
u nas nie. Dlaczego tam są pieniądze a tu nie ma.  

- pozyskiwanie środków – kontynuował Pan Stopa. Wiemy, Ŝe jest coraz 
trudniej. My jako gmina uczestniczymy w programie „Ciuchci Kraińskich” i 
jesteśmy w lokalnej grupie działania.  
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  Zgonie z propozycją Wójta odpowiedzi odnośnie wymiany eternitu 
udzielił Pan Wiesław Ochtabiński – Sekretarz Gminy, który podkreślił, i Ŝ jest to 
problem ogólnopolski. My dokonaliśmy inwentaryzacji wszystkich budynków 
pokrytych eternitem. MoŜe uda się zrobić dalszy program utylizacji. Jedyną 
moŜliwością jest ubieganie się o poŜyczkę z NFOŚ, czy Banku Ochrony 
Środowiska. Ta pomoc dotyczy tylko utylizacji. My dysponujemy adresami firm, 
które zajmują się zdjęciem i utylizacją eternitu, ale za odpłatnością.    
  
 Interpelanci nie Ŝądali udzielenia dodatkowych wyjaśnień na piśmie.  
 
Ad.pkt.14.    
 
 Śmieci przy drogach – mówił radny Rady Powiatu Wiesław Lipowski, 
zgłoszę taki wniosek do Zarządu Dróg Powiatowych, ale powiat – podobnie jak 
gmina ma bardzo duŜo kilometrów dróg. Nie ma moŜliwości utrzymania 
wszędzie właściwego porządku. Te śmieci są przecieŜ nasze.  
Azbest – my w powiecie mówimy na ten temat, kontynuował radny Lipowski, 
ale według ostatniej wypowiedzi pani dyrektor, gmina indywidualnie nie  moŜe 
wystąpić z wnioskiem o środki. Gmina opracowuje plan zdjęcia i utylizacji 
eternitu, jego transport do składowiska. Podstawą musi być jednak opracowany 
plan. Tak nam wyjaśniała Pani Dyrektor Rzepka. Nie wiem, czy ma ona rację ale 
taka była opinia.      
 
Ad.pkt.15.    
  
 W związku ze zbliŜającymi się świętami BoŜego Narodzenia Ksiądz 
Proboszcz Sławomir Filipski  odczytał część Ewangelii Świętej, złoŜył 
wszystkim Ŝyczenia świąteczne, po czym uczestnicy obrad odśpiewali kolędę i 
podzieli się opłatkiem. śyczenia składał równieŜ Pan Wójt i Przewodniczący 
Rady Gminy. 

Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 
wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady XIX zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.  
        
       PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY 
       mgr Grzegorz Wawrzonkowski  
Protokółowała :                         
Inspektor  d/s organizacyjnych 
(-) Danuta Michalska           
     
 
 
 
 


